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Protokół  z posiedzenia Komisjia Statutowo – Regulaminowej Protokół  z posiedzenia Komisjia Statutowo – Regulaminowej 

z dnia z dnia 15 marca 2021 r. 15 marca 2021 r. 

Posiedzenie komisjiPosiedzenie komisji online  online   

 Tryb zwołania: zgodnie z planem  pracy komisji 

 Prowadzący obrady: Przewodniczący komisji Dariusz Pietrzykowski 

 Porządek obrad komisji 

1.1. Prace  nad  zmianami  do  Regulaminu  Honorowego  Obywatela  Miasta  Czeladź  orazPrace  nad  zmianami  do  Regulaminu  Honorowego  Obywatela  Miasta  Czeladź  oraz

stworzenie  tekstu  jednolitego  Regulaminu  nadawania  Tytułu  Honorowego  Obywatelastworzenie  tekstu  jednolitego  Regulaminu  nadawania  Tytułu  Honorowego  Obywatela

Miasta Czeladź. Miasta Czeladź. 

2.2. Sprawy różne 

 Czas trwania posiedzenia  od 16:00 – 17.10

 Frekwencja Radnych:  10 /10

Przebieg obrad: 

Przewodniczący Komisji Dariusz PietrzykowskiPrzewodniczący Komisji Dariusz Pietrzykowski  – witm wszy – witm wszyststkich na posiedzeniu komisji,  naszekich na posiedzeniu komisji,  nasze

dzisiejdzisiejszesze spotknie dotyczy pracy  spotknie dotyczy pracy zmianami do Regulaminu Honorowego Obywatela Miasta Czeladźzmianami do Regulaminu Honorowego Obywatela Miasta Czeladź

– uszczegółowienie uchwały dotyczące zasług Honorowego Obywatela. Czy Państwo macie jakieś– uszczegółowienie uchwały dotyczące zasług Honorowego Obywatela. Czy Państwo macie jakieś

propozycje, bardzo proszę.propozycje, bardzo proszę.

Ad.  1  Ad.  1  Prace  nad  zmianami  do  Regulaminu  Honorowego  Obywatela  Miasta  Czeladź  orazPrace  nad  zmianami  do  Regulaminu  Honorowego  Obywatela  Miasta  Czeladź  oraz

stworzenie  tekstu  jednolitego  Regulaminu  nadawania  Tytułu  Honorowego Obywatela  Miastastworzenie  tekstu  jednolitego  Regulaminu  nadawania  Tytułu  Honorowego Obywatela  Miasta

Czeladź. Czeladź. 

Patrycja  Juszczyk –  jestem  członkiem  zespołu  ds.  opiniowania  wniosków  kandydatów  do

przyznawania  tytułu  Honorowego  Obywatela,  merytorycznie  oceniamy  złożone  wnioski  i  to  ta

komisja wystąpiła z wnioskiem do Komisji Statutowo – Regulaminowej uszczegółowienie pewnych

elementów , największy problem polega na tym, że nie mamy sprecyzowanych pewnych kierunków

związanych z  oceną tego kto ewentualnie zasługiwałby,  czy  mógłby być  brany pod uwagę jako

Honorowy Obywatel. Trzeba by uściślić opisać w bardziej szczegółowy sposób czymże jest ta ranga,

kto preferuje do miana  honorowego obywatela miasta,  jakie to są zasługi, jakiej kategorii zasługi. 

Andrzej Mentel – myślę, że musimy się zastanowić jaki wydział mógłby nam pomóc bo wszystkie

komisje mają swoje wydziały , czy nasza komisja podlega pod jakiś wydział?

Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski  – czy podlegamy pod jakiś wydział nie wiem, ale możemy

się  dowiedzieć,  ja  mam  propozycję  w sprawie  rozszerzenia  zasług  dla  honorowego  obywatela
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miasta  czeladź  w  kategorii  dziedzin  tak  np.  w  dziedzinach  nauki,  kultury,  sportu,  gospodarki,

polityki,  współpracujących  z  gminą,  promujących  gminę,  wspierających  inicjatywy  gminne,  za

wybitne zasługi na rzecz Gminy, za wniesienie istotnego wkładu w rozwój Gminy. Na tym opierała

by się komisja, która opiniuje wnioski. 

Andrzej  Mentel –  sprawdziłem  kilka  regulaminów  w  większych  miastach  nie  mają  w  ogóle

wytycznych  bo  każdy  rozumie  kto  to  jest  honorowy  obywatel,  są  gminy,  które  mają  pewne

wskazówki, ale one są bardzo ogólne szczegółowe takie jak Pan przewodniczący mówił w różnych

dziedzinach np. zasłużonym i osobom wybitnym dla miasta , takich przykładów można by znaleźć

więcej np. osoba ubiegająca się o tytuł honorowego obywatela powinna mieć związki z gminom 

i wybitne zasługi w skali lokalnej, regionalnej , międzynarodowej kolejny przykład poziom moralny

kandydata. Dlaczego wcześniej spytałem, czy podlegamy pod jakiś wydział, bo jesteśmy komisjom

bezpańską na dzisiejszym posiedzeniu oprócz biura rady oraz modelatora nie ma nikogo z urzędu, 

a  uważam,  ze  ktoś  z  urzędu  miasta  w  tych  pracach  powinien  brać  udział.  My  możemy

podpowiadać, radzić,  ale materiał  powinien być przygotowany przez merytoryczny wydział. 

Jolanta Moćko – chciałam poruszyć jeszcze ten temat o którym mówił Pan Andrzej Mentel, kiedyś

na komisjach uczestniczył radca prawny, w składzie naszej komisji  są przewodniczący wszystkich

komisji,  więc myślę, że jakieś propozycje jesteśmy w stanie dać później oceną i uregulowaniem

zajmie się radca prawny. Trudno przypisać to pod jakiś wydział bo to jest prawo, tak naprawdę

trudno jest określić ramy , kogo mielibyśmy nagradzać jako honorowego obywatela miasta czeladź

są to ludzie, którzy mają zasługi dla miasta dla kraju, dziś mówią o naszym mieście w  kraju czy poza

granicami kraju, są osobami, które coś osiągnęły, są pewnymi autorytetami bo o takich osobach

mówimy. Wszyscy wiemy, kto to jest osoba zasłużona, ale jak widać sytuacje pokazują, że nie do

końca  jest  to  dla  wszystkich  jednakowo  obierane.  Nie  wiem,  czy  określenie  dziedzin

dopasowujących do osób, które miałyby być kandydatami jest dobre, zamykanie katalogu dziedzin

nie jest dobre. Możemy trafić na osobę wyjątkowa, a ona nie będzie się mieściła w katalogu. 

Patrycja Juszczyk – jak najbardziej z Panią Przewodniczącą się zgadzam, uważam, że nie chodzi  

o zawężanie tych dziedzin, dzisiaj możemy wskazać gdzie my widzimy problem co możemy zrobić,

żeby sobie usprawnić, zrobić coś co pomogłoby w sposób właściwy w przyszłości odnosić się do tej

kategorii  jakim jest honorowy obywatel w kontekście tego czym jest to zasłużenie i jak ono się

uzewnętrznia. Uważam, ze wydział Promocji Miasta jest tutaj jak najbardziej odpowiedni, mógłby

nam pomóc zrobić rozeznanie jak to jest w innych miastach. 
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Przewodniczący  Darek  Pietrzykowski  –  również  zgadzam,  się  że  wydział  Promocji  mógłby  nam

pomóc. 

Patryk  Trybulec –  przejrzałem  wiele  uchwał  i  one  wszystkie  są  bardzo  podobne,  uważam,  że

jedynym rozwiązaniem jest rozbudowanie wniosku, aby wymagało więcej pracy. Znalazłem jeden

wniosek, który różni sia od naszego, u nas chcemy uzasadnienia natomiast w tym wniosku z innego

miasta było określenie zasług dla gminy,  może to wymusiłoby na wnioskodawcy określenie tych

zasług. Przyznanie tytułu jest wyłączną kompetencją rady i to my decydujemy podczas sesji. 

Patrycja Juszczyk – czy to zawsze musi być osoba promująca Czeladź, może nam się trafi osoba

wybitna i  chcielibyśmy ją nagrodzić i to nie musi być osoba z Czeladzi. Zastanówmy się, czy to

zawężamy czy zostawiamy to w taki sposób. 

Jolanta Moćko – tak naprawdę zastanówmy się co my chcemy, czy chcemy, żeby to były osoby  

z miastem związane, osoby godne, żeby o nich mówić, że są honorowymi obywatelami miasta , że

są wyjątkowi, ze coś zrobili dla miasta czy dla Polaków, dla ludzi i to jest jakimś argumentem. To

kompetencja rady miejskiej tak naprawdę to my ustalimy w jakim kierunku pójdziemy. Możemy te

2  wątki  połączyć.  Honorowym  Obywatelem  jest  też  marszałek  Piłsudski,  nie  wiem  czy  jest

zasłużonym obywatelem naszego miasta, to ktoś wziął tą postać za przykład. Trudno nam będzie

doprecyzować  kwestię  za  co  bo to  jest  bardzo  szerokie.  Nasze  jednostkowe  odczucia  podczas

głosowania złożą się na decyzje Rady Miejskiej. 

Patryk Trybulec-  marszałek Piłsudski  był  z  miastem związany ponieważ przebywał  wielokrotnie.

Wydaje mi się, że jeśli otworzymy tą furtkę dla osób kompletnie nie związanych z Czeladzią tak jak

robi to miasto Kraków to narobimy sobie kłopotu. Jak pójdziemy tak szeroko to tych wniosków

będzie zalew i sobie  z tym nie poradzimy. 

Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski- z drugiej strony nie możemy się zamykać tylko na gminę

tak jak powiedziała Pani Radna Patrycja ponieważ jest u nas w kraju, które zasługują na to np. Jurek

Owsiak, który dla całego państwa zrobił bardzo dużo. 

Marcin Gadecki-  moje zdanie jest  takie,  że nie należy określać żadnego katalogu ponieważ dla

każdego z nas jest inne kryterium osoby godnej nadania tytułu Honorowego Obywatela. Z kadencji

na kadencję zmienia się skład osobowy Rady a to właśnie Rada podejmuje decyzję o przyznaniu

Honorowego Obywatela Miasta. 

Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski- na razie dochodzimy do wniosku, że nie mamy określonych

pewnych ram, może faktycznie wydział Promocji Miasta nam w tym pomoże. Musiało by to być
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przez prawnika przejrzane.

Andrzej  Mentel-  nie  zmieniałbym  tego  co  mamy  zapisane,  komu  możemy  przyznać  tytuł

Honorowego Obywatela Miasta Czeladź.  Do tej  pory nie mieliśmy wniosków o przyznanie tego

tytułu,  który  nie  był  związany  z  Czeladzią.  Nasze  rozważania  czy  dla  wszystkich  czy  tylko  dla

mieszkańców Czeladzi ten zapis nam rozwiązuje. Skoncentrowałbym się bardziej na tym kto tym

Honorowym Obywatelem może zostać. Jeżeli  będzie to wybitna postać to nie zamykajmy sobie

ścieżki, że nie możemy danej osobie przyznać tego tytułu. Powinniśmy się zastanowić jakie ogólne

kryteria można dopisać do regulaminu. Chciałem zakończyć tą dyskusję, kto może być Honorowym

Obywatelem czytając obecny regulamin. Wyślemy Panu Przewodniczącemu nasze propozycje i na

kolejnym spotkaniu będziemy się tym zajmować. 

Jolanta  Moćko-  w  obecnym  regulaminie  mamy  zapis,  że  Honorowe  Obywatelsko  Miasta  jest

najwyższym wyróżnieniem nadawanym przez Radę Miejską osobom szczególnie zasłużonym dla

Czeladzi oraz innym wybitnym osobom, czyli mamy katalog otwarty. Nie ograniczamy się tylko do

mieszkańców, ale też innych wybitnych osób. Nie widzę potrzeby doprecyzowania czegoś jeszcze.

Regulamin, który mamy obecnie daje nam duże możliwości. Każdy z nas jako Radny podejmuje

decyzję, czy dany kandydat może być Honorowym Obywatelem.

Wojciech Maćkowski- każdorazowo taka decyzja będzie uzależniona od tego co zdecydują Radni.

W regulaminie mamy szeroki dekalog, że możemy wielu osobom ten tytuł przyznać. Wprowadzenie

zawężenia będzie owocowało tym, że w przyszłości będziemy chcieli dokonać zmian bo uznamy, że

wprowadziliśmy zbyt dużo obostrzeń dla takiej osoby. W formie jakiej jest teraz, możemy ten tytuł

przyznać osobie, która zarówno jest pośrednio, ale i bezpośrednio związana z Czeladzią. Uważam,

że taka forma tej uchwały jest prawidłowa. 

Marcin Gadecki-  cieszę się,  że w tą stronę jest dyskusja kierowana, żeby nie zamykać katalogu

zasług  jakie  musi  spełnić  Honorowy  Obywatel.  Ten  regulamin  jest  takim  dokumentem,  który

absolutnie z kadencji na kadencje nie powinien być zmieniany. Zapisy w nim zawarte powinny być

jak najbardziej ogólne.

Przewodniczący Dariusz Pietrzykowski- może pójdziemy śladem Pana Radnego Andrzeja Mentla,

za  miesiąc  mamy komisję  nt.  Honorowego Obywatela.  Jeśli  ktoś  ma jakieś  propozycje  to  żeby

spłynęły  do mnie  czy  do biura  rady  i  między  czasie  pan radca prawny by  to  przejrzał  w  tedy

moglibyśmy zadecydować o całym regulaminie Honorowego Obywatela. 

Jolanta Moćko- moje odczucia są podobne jak Radnego Maćkowskiego. Mamy ten regulamin wiele
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lat, niewiele się zmieniał, natomiast jest to regulamin, który daje wiele możliwości. Daje możliwość

wybrania kogoś, kogo uważamy w danym roku za osobę godną aby taki tytuł mogła otrzymać. Jeżeli

on się przez tyle lat sprawdzał to nie wiem czy on potrzebuje doprecyzowania. 

Patryk Trybulec- chciałem doprecyzować moja wypowiedź, nie jest moja intencją zawężanie tego.

Tytuł był przyznawany osobom w jakiś sposób związanych z Czeladzią. Nie jestem zwolennikiem

tego, aby ten katalog domykać. Pytanie jest co my chcemy osiągnąć, bo uchwała jest taka jak  

w większości gmin. Każda wypowiadająca się osoba uznała, że ta uchwała jest dobra. 

Marcin Gadecki- przychylam się do zdania, które wyraziła Pani przewodnicząca, uważam, że ten

regulamin,  który  jest,  obowiązuje  już  jakiś  czas  i  dalej  powinien  pozostać.  Każdy  nas  przy

głosowaniu  wyraża  swoja  wolę.  Moje  zdanie  jest  takie,  aby  postać  przy  regulaminie,  który

obowiązuje teraz. 

Andrzej Mentel-  proszę Panią przewodniczącą Patrycję Juszczyk aby jeszcze raz nam powiedziała 

z czym jako przewodnicząca zespołu opiniującego się spotyka i dlaczego uważa Pani, że należałoby

pewne  uszczegółowienia  w tym  regulaminie  zawrzeć.  Zastanowimy  się  czy  będziemy  nad  tym

pracować czy zostawimy regulamin obowiązujący.  

Patrycja Juszczyk- nie upieram się za zmianą tego regulaminu bo nasze dzisiejsze spotkanie miało

służyć dyskusji jaką podejmujemy i zastanowieniu się czy konieczne jest doprecyzowanie zapisów

tego regulaminu. Na etapie procedowania nad wnioskami zawsze pojawia się dyskusja co ta osoba

zrobiła,  aby  dostać  tytuł  Honorowego  Miasta,  a  nie  Nagrodę  Miasta.  Niektóre  wnioski  budzą

wątpliwości,  kontrowersje  co  może  oznaczać,  że  indywidualnie  Honorowy  Obywatel  jest  źle

rozumiany.  Nasze wątpliwości  pojawiały  się  na etapie procedowania i  odpowiedzenia sobie  na

pytanie kim ten Honorowy Obywatel powinien być, czym powinien się odróżniać np. od osoby,

która zdobywa Nagrodę Miasta. Nasz zespół nie mówi, że mamy koniecznie coś zmienić, ale wydaje

się, że jakieś zapisy dookreślenia albo jakaś wzmianka jak np. w Krakowie, że taka osoba może

dawać swoim życiem wzór do naśladowania. Nie jestem w stanie Państwu wskazać, że nam się coś

nie podobało. Chodziło o dyskusję radnych, o przemyślenie. 

Jolanta Moćko- Pan przewodniczący poprosił, aby poprowadzić za niego. 

Marcin  Gadecki-  dyskusję  prowadzimy  w  tą  stronę,  że  złożenie  wniosku  o  tytuł  Honorowego

Obywatela  Miasta  Czeladź  równoznaczne  było  z  przyznaniem   tytułu  Honorowego  Obywatela

Miasta Czeladź. Uważam, że wnioskodawcy mogą te wnioski składać i tych wniosków niech będzie

jak najwięcej, natomiast decyzja należy do radnych. Nie ograniczałbym żadnymi kryteriami tego
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regulaminu.

Monika  Pawlik-  moim  zdaniem,  ten  regulamin  obecny  i  paragraf  1  nie  zawęża  nam  nic,  jest

katalogiem otwartym. Nie mamy zapisu np., że Rada Miasta może podjąć uchwałę o cofnięciu tego

tytułu, uważam, że to też jest bardzo ważne, a my takiego zapisu nie mamy. Co Państwo sądzicie na

ten temat?

Andrzej  Mentel-  zaproponowałbym  pracę  domową  może  coś  ciekawego  znajdziemy  z  punktu

widzenia zapisów, które mógłby się znaleźć . Jeżeli uda nam się pomóc zespołowi, który te wnioski

sprawdza pod względem formalnym i coś konstruktywnego wprowadzić to dlaczego nie. Na pewno

nie będziemy go zawężać jak widać po dyskusji. To co powiedziała Pani przewodnicząca Pawlik jest

bardzo słuszne, też o tym myślałem. Co się jeżeli fakty z życia wyjdą po śmierci, dlatego ten zapis 

o cofnięciu jak najbardziej powinniśmy zawrzeć. Nie podejmujmy dzisiaj decyzji, że nie zmieniamy

bo jest dobry tylko poszukajmy, może coś ciekawego zaproponujemy do tego regulaminu. 

Przewodniczący  Dariusz  Pietrzykowski-  też  uważam,  że  o  odwołaniu  Honorowego  Obywatela

powinno się znaleźć w tym regulaminie. 

Jolanta  Moćko-  pani  przewodnicząca  nam powiedziała  dlaczego zespół  opiniujący  widział  taką

potrzebę, ale ja mam cały czas wątpliwość. Zapis poruszony przez przewodniczącą Monikę Pawlik

jak najbardziej powinien być. Cały czas stoję na stanowisku, że to jest nasza indywidualna decyzja.

Jeżeli będzie tutaj mnóstwo zapisów to i tak nie zmieni to oceny każdego indywidualnie. Boję się

tych zmian, jeśli chodzi o nadzór. Uważam, że tutaj nie ma co poprawiać. 

Przewodniczący  Dariusz  Pietrzykowski-  jeśli  ktoś  ma  jakieś  sugestie  co  do  regulaminu  proszę

zgłosić do mnie lub do biura rady i na następnej komisji to rozstrzygniemy. 

Jolanta Moćko- będę niepocieszona jak przewodniczący Dominik Penar nie zabierze głosu w tej

kwestii.

Dominik  Penar-  jestem  bardziej  przychylny  temu,  aby  pozostawić  ten  regulamin  bez  zmian,  

w  takiej  formie  jak  funkcjonuje.  Może tylko  jakieś  kwestie,  o  których  wspomniała  Pani  Radna

Patrycja  Juszczyk  czy  Radny  Trybulec.  Możemy  się  nad  tym  jeszcze  zastanowić.  Im  bardziej

szczegółowy  regulamin tym więcej problemów z tego powodu. Zgadzam się z tym, że jako Radni

podejmujemy decyzje i  każdy radny w swoim sumieniu ocenia czy dana kandydatura spełnia te

wymagania  czy  nie.  Oby  w  przyszłości  te  kandydatury  były  godnymi  reprezentantami  naszej

społeczności. 

Małgorzata Chojnacka- pan przewodniczący oraz Radny Mentel zwrócił uwagę na zapis „zasłużony
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i związany z gminą” myślę, że taki zapis mógłby być wzięty pod uwagę. W tym regulaminie nie ma

nic o cechach takiej osoby, która byłaby Honorowym Obywatelem Miasta.

Przewodniczący  Dariusz  Pietrzykowski  –  jakiekolwiek  sugestie  dotyczące  regulaminu  proszę

zgłaszać albo do mnie albo do biura rady. Zamykam posiedzenie komisji. 

Przewodniczący Komisji Statutowo- Regulaminiowej 

Dariusz Pietrzykowski 

W załaczneniu: 
1. Zawiadomienie o zwołaniu komisji 
2. Lista obecności, 

 Protokół został napisany, dnia: 
 Protokolant : Joanna Kwarciana
 Protoków  udostępniony w BIP, dnia 
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